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Příjezd: 
Letenku do Brazílie jsem kupovala již v lednu za velice pěknou cenu. Hledala jsem na portálu kiwi.com 
a následně letenku koupila přímo na stránkách letecké společnosti. Do AF jsem zadala 3 města na 
severovýchodě Brazílie a koupila letenku do jednoho z nich, nakonec mi ale bylo přiděleno město na 
jihu a musela jsem tak kupovat další dvě letenky. Po této zkušenosti doporučuji koupit letenku do Rio 
de Janeira nebo São Paula, nabídka vnitrostátních letenek je pak o mnoho vyšší, cena snad i nižší a 
cesta pohodlnější. Na letišti v Porto Alegre jsem se setkala se studentem z Kanady a následně s mou 
kontaktní osobou Camilou, která nás doprovázela autobusem do Caxias do Sul. Co se týče očkování, 
nechala jsem se naočkovat proti hepatitidě A, břišnímu tyfu a žluté zimnici v Centru očkování a 
cestovní medicíny ve FNOL v rozmezí 2 měsíců před odjezdem.  
 
Ubytování a město: 
Caxias do Sul je větší město založené Italskými imigranty v roce 1890, což se výrazně podílí na jeho 
vzhledu a kultuře. V okolních turisticky významných vesnicích a městečkách, které jsme navštívili, 
jsem si často připadala jako horách v severní Itálii či Rakousku a ne jako v dalších městech Brazílie, 
které jsem později viděla.  
Co se týče ubytování, původně jsem měla bydlet na studentském bytě u Camily, kde ale nebyl 
dostupný volný pokoj. Po předchozí domluvě jsem tak nakonec byla ubytovaná v apartmánu jejího 
kamaráda (ve stejném domě), který odjel na prázdniny domů za rodinou. Místo gauče jsem díky tomu 
měla celý apartmán pro sebe a Camilu pro případ nouze rovnou přes chodbu. Ubytování se nacházelo 
přímo v univerzitním kampusu, takže do nemocnice jsem mohla chodit pěšky (cca 15min), a to 
dokonce sama, což není v jiných částech města a obecně v Brazílii z důvodu bezpečnosti úplně 
možné. Součástí kampusu byly také obchody, kavárny, hospody, sportovní areál (dokonce i menší 
zoo), takže mi zde nic nechybělo a do centra jsem jezdila minimálně. Pokud jsem potřebovala zajet 
někde dál nebo za tmy, vždy jsem využívala službu Uber. Cenově to vychází obvykle stejně jako MHD, 
ve více lidech samozřejmě i lépe.  
 
Stravování: 
Během stáže jsem měla v nemocnici nárok na 1 jídlo za den, které se skládalo vždy z rýže a fazolí (jako 
všude jinde v Brazílii), další přílohy, masa a zeleniny formou bufetu.  Snídaně, svačiny a večeře jsem si 
připravovala sama, často s dalšími studenty v domě. Jídlo obecně je cenově cca stejné jako u nás. 
Mléčné výrobky o něco dražší, ovoce naopak levnější. Studenti mě také ochotně vzali do spousty 
místních podniků, kde se běžně podávají porce tak trojnásobné oproti našim v ČR.  
 
Stáž: 
Absolvovala jsem klinickou stáž na gastroenterologii, kde jsem byla společně se slečnou z Peru. 
Oddělení bylo menší a rozvrh byl většinou daný. Pravidelně jsme sledovaly gastroskopie a koloskopie, 
navštěvovaly pacienty a následně vše diskutovaly s lékaři. V polovině stáže se v některé dny z důvodu 
dovolené lékařů uzavřela odpolední ambulance, začala jsem tedy v tento volný čas chodit na operační 
sály, kde se mi vždy snažil někdo věnovat i přes to, že mě oficiálně na starosti neměli. Mohu říci, že 
všichni lékaři a starší studenti byli opravdu velice příjemní a ochotní. Překvapilo mě akorát, jak 
opravdu nikdo neřešil čas. Když se řekne 8:00, může to být 7:40, ale taky 8:30. Naštěstí jsou na to ale 
pacienti zvyklí a neviděla jsem zde nikoho, kdo by si stěžoval. Co se týče jazyku, doporučuji aspoň 
základy portugalštiny. Sice se vždy našel někdo, kdo aspoň trochu uměl anglicky, ale žádná sláva to 
nebyla.  
 



Social program: 
Ve městě jsme byli v červenci pouze 3 zahraniční studenti, takže nějaký oficiální social program od 
IMFSA se nekonal. Další IFMSA studenti pocházející z jiných části Brazílie bohužel nemluvili anglicky, 
takže s námi netrávili moc času. To každopádně vůbec nevadilo, protože naše kontaktní osoby se 
s námi často snažili něco podniknout nebo nám při nejmenším aspoň doporučili místa k navštívení.  
 
Certifikát a další dokumenty: 
Průběžně jsem vyplňovala handbook a ještě jeden dokument s docházkou pro nemocnici. Po jejich 
odevzdání jsem poslední den obdržela certifikát. S vyplňováním a podepsáním dokumentů nebyl 
žádný problém.  
 
Cestování: 
Během stáže jsem navštívila okolí Caxias do Sul, určitě stojí za to vidět městečko Gramado a 
vodopády Grutão dos Indios. Po stáži jsem v Brazílii zůstala ještě dalších 15 dní, 100% doporučuji 
navštívit největší bažiny světa Pantanal, systém vodopádů Iguacu Falls a Rio de Janeiro.  
 
 
 
 
 


